
Co jsme v Kasárnách dělali proti hluku po 22:00?

Vzhledem k výstupům p. Závory v médiích a vzniklé diskusi nad otázkami rušení nočního klidu 
nám přijde důležité se ke všemu vyjádřit na jednom místě. Jasně a srozumitelně.

Popíšeme tu, jaký jsme měli od začátku přístup k našemu fungování v rámci sousedských 
vztahů a co všechno jsme udělali pro to, abychom nebyli trnem v oku karlínských obyvatel, ale 
abychom mohli nabízet kvalitní prostor pro všechny a ke společné spokojenosti. A věříme, že 
více jak 23 tisíc podpisů na petici na naší podporu je důkazem toho, že jdeme správným 
směrem.

Když jsme do Kasáren Karlín poprvé přicházeli, patřil v té době prostor pod Ministerstvo obrany. 
Už od začátku jsme s nimi jednali o tom, abychom ve smlouvě měli explicitně popsané vše, co 
se v prostoru bude dělat: hudební produkce, letní kino, venkovní zahrádka, bar, ohniště, dětské 
hřiště, sportovní aktivity. 

Legální stránka věci je jedna věc. My jsme především chtěli se svými sousedy od začátku mluvit 
a byli jsme otevřeni zpětné vazbě. Mohli jsme díky tomu reagovat na případy, které nám v 
provozu samotným nemusely docházet. Jeden příklad je vícekrát zmiňované vyhazování skla 
po 22. hodině. Potom, co jsme se to od jednoho souseda dozvěděli, že u nás barmani vyhazují 
sklo okolo půlnoci, jsme tuto situaci začali okamžitě řešit. Naši barmani dostali přísný zákaz 
vyhazovat sklo po směně a vyhazuje se striktně až po 9. hodině ráno. Ne dříve a určitě ne v 
noci. Celý náš tým toto rozhodnutí respektuje a pokud se to stalo někdy později, šlo 
bezpodmínečně o selhání jednotlivce, které nás velmi mrzí. 

Takových případů, kdy jsme podněty řešili ihned, je více. Máme ale také dva sousedy, se 
kterými je a byla domluva mnohem složitější. V jednom případě jsme si museli nechat vyvolat 
mediovanou diskusi na MČ Praha 8, abychom se mohli vůbec začít otevřeně bavit o tom, co na 
nás konkrétně vadí a jaké kroky můžeme podniknout k nápravě. U dalšího souseda to i přes 
naši opakovanou snahu nešlo a z jeho strany dodnes není zájem jakoukoliv diskusi otevřít. 
Připadá nám, že jediné schůdné řešení je pro ně zavření Kasáren jako celku, bez kompromisů. 
Takové snažení jsme po čase vzdali, protože nám přišlo, že nikam nevede. Z tohoto zdroje 
každopádně chodí většina stížností a udání na rušení nočního klidu. Bereme to bohužel jako boj 
s větrnými mlýny a spíš se snažíme přicházet s co nejvíce opatřeními, abychom mohli náš 
provoz zachovat a neobtěžovat tak naše sousedy. 

Co jsme udělali a uděláme pro to, aby po 22. hodině nedocházelo ke hluku? 
Zdaleka nejvíce hlášení ohledně rušení nočního klidu vždy přicházelo kvůli provozu letního kina. 
Rádi bychom ale situaci opět trochu postavili nohama na zem. Nejvíce těchto oznámení bylo 
hlášeno v červnu a červenci, kdy je nejméně příznivá sezóna pro provoz letního kina.

Protože slunce zapadá pozdě, jsme nuceni filmy pouštět později a někdy se stává, že neskončí 
před 22. hodinou. Není to ojedinělá situace, jiní provozovatelé (např. i městské části) musí řešit 
stejný problém. Jde o nevděčné dva měsíce, kdy je venku už dostatečně teplo, ale světlo vám 

https://www.petice.com/zachrate_kasarna_karlin


ještě nepřeje. Po prvních stížnostech jsme přistoupili na několik hlavních opatření: naši zvukaři 
dostali zadání nazvučit kino tak, aby byl zvuk co nejvíce směřovaný doprostřed hlediště, čímž 
jsme zamezili velkému rozléhání do okolního prostoru. V deset hodin zvuk ještě více ztišujeme. 
Dále máme čtyři zvukové bedny namísto dvou, aby každá z nich mohla hrát tišeji, ale všude v 
hledišti bylo dobře slyšet. Náš dramaturg navíc do „letňáku“ v těchto měsících vybírá takové 
filmy, které nejsou ze své podstaty velmi hlasité – kratší filmy a žádné akční trháky. Víme, že je 
letní kino co do hluku největším problémem. Opatření, která jsme pro jeho možný další provoz 
ale učinili, jsou dle našeho názoru dost velká. Pokud by se zároveň existence Kasáren odvíjela 
právě od toho, jestli letní kino budeme mít, jsme ochotni se ho vzdát. 

Dalším velkým tématem, které se okolo našeho uzavření nyní skloňuje, jsou „hlasité koncerty do 
noci“. Jak jsme již psali výše, většina oznámení na rušení nočního klidu se týkala letního kina a 
ne koncertů. Náš provoz je striktně nastavený tak, aby v areálu po 22. hodině žádná hudba 
nehrála. Ani venku ani v hudebním sále v Garážích. 

V letní sezóně pořádáme maximálně 6 větších venkovních koncertů. Vychází to na maximálně 1 
koncert měsíčně. Největší hluk u nich pak dělá zvuková zkouška probíhající přes den (a to z 
důvodu, že se dělá před prázdným prostorem, kdy je potřeba vše nastavit a otestovat). Jakmile 
se prostor zaplní lidmi, hlasitost se díky tomu snižuje. Zároveň dbáme na to, aby byly koncerty 
produkčně zařízené tak, že kapela opravdu striktně před 22. hodinou končí. Vnitřní koncerty se 
odehrávají po celý rok a je jich více, ale také končí vždy před 22. hodinou. Zároveň není pravda, 
že na ně koncertní sál není uzpůsobený. Máme tým profesionálních zvukařů, se kterými jsme se 
při zařizování sálu domluvili na tom, aby prostor opatřili takovou technikou, která jej maximálně 
odhluční – tak, aby šlo co nejméně zvuku ven z budovy.

Posledním tématem, na které jsme dostávali opakované dotazy, je hluk ze zahrádky. Celý 
prostor Kasáren je moderovaný našimi hlídači, kteří slouží jako ostraha v čase, kdy je zavřeno, 
a jako dozor právě na to, aby se po 22. hodině venku nehlučilo. Je pouze nepatrný zlomek 
případů, kdy bychom museli s policií řešit stížnosti kvůli hluku právě na zahrádce. Touto cestou 
bychom ještě chtěli poděkovat všem návštěvníkům, kteří toto respektují.

Nenahrává nám jako pražským provozovatelům ani současná metodika, podle které policie 
nemusí na místě prověřovat, zda opravdu k rušení nočního klidu dochází. Nahlášení se 
automaticky bere za pravdivé a míří rovnou do přestupkového řízení. Pokud k porušení nočního 
klidu nedochází, nemůže s tím provozovatel dělat nic jiného než nastoupit přestupkové řízení a 
řešit to v rámci něj. Určitě nebudeme jediní, kteří podobnou situaci řeší a cítí se částečně 
bezmocně.

Na konec bychom chtěli ještě podtrhnout, že děláme skutečně co možná nejšetrnější provoz 
Kasáren. Tímto vyjádřením bychom si rádi také vymezili vlastní hranice. Věříme, že děláme a 
budeme dělat maximum pro to, abychom vycházeli s našimi sousedy dobře, ale v případě, že s 
některými lidmi nemáte možnost vést otevřenou diskusi, mohou být naše snahy jakkoliv velké a 
nezmění se nic. 



Děkujeme, že nám zachováváte přízeň a v případě dalších nejasností, se na nás určitě obraťte. 
Rádi vše budeme uvádět na pravou míru i dál.

Váš tým Kasáren Karlín
V Praze 19. června 2024


